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Resumé
Tema: personaleudvikling og -trivsel
a. Oplæg ved Anders Bjarklev om alternativ til alm. APV på DTU ved

medarbejderdialog

b. Hvad gør vi på VG?
Kort redegørelse for diverse tiltag

c. Situationen nu og den kommende tid
Den nuværende proces efter dette forårs professionel kapital
undersøgelse, APV samt medarbejdermøder

Beslutning
Ingen beslutning

Referat
a. Oplæg ved Anders Bjarklev om alternativ til alm. APV på DTU ved

medarbejderdialog
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Anders Bjarklev præsenterer en fly model for arbejdspladsvurdering, som \fI RU I\’l
DTU har implementeret. Formålet med den nye model er at skabe en mere GYMNASIUM
dialogisk kultur. Fremfører man et problem, er det for at komme videre.

I den gamle model kunne det være svært at sige noget upopulært.
Anonymitet kunne gøre det svært at følge op. Hvor er det evt, uheldige
sket? Spørgeskemaer kiggede kun bagud. Nu kigges der fremad.

Det nye er trivselsdialog i fastsatte grupperinger, hvor der tales om det, der
rører sig. Succeskriterierne er at skabe et godt arbejdsmiljø og at vise, at
det er et fælles ansvar. Den løbende dialog kan også afbøde for
frustrationer.
De foreløbige tilbagemeldinger er positive. Man kommer til at kende sine
kollegaer bedre. Man kan lettere tale om det ubehagelige.
Det er ikke for at spare tid, men der opleves en større tilfredshed.
Det har givet værdi som leder at få mere information.

Fordele og ulemper ved denne og eksisterende modeller vendes.

Det helt centrale ligger i at kunne tale om det problematiske. Det bliver
lettere, når man har talt om alt det gode.

b. Hvad gørvipåVG?
Rektor redegør for processen i huset med MUS/GRUS, professionel kapital
(APV) ETU fysisk og psykisk. Efteruddannelse også en del af det. Det giver
også trivsel. Den tætte dialog med TR/AMR/SU/PU og fagrepræsentanter
med flere er helt central.

c. Kort redegørelse for diverse tiltag: Situationen nu og den
kommende tid
Den nuværende proces efter dette forårs professionel kapital
undersøgelse, APV samt medarbejdermøder

Status lige nu er, at der lige har der været afviklet professionel kapital.

Der har været afholdt møde med ekstern konsulent, som udlagde
undersøgelsen. Generelt ligger vi pænt for sektoren. Vi er steget på
udbrændthed, og er under gennemsnit på oplevet kvalitet.
Vi ligger højt på tillid sammenlignet med landsgennemsnittet, men er dog
faldet i forholdt til VG i 2020. Der er ikke noget, der peger på grupperinger
blandt medarbejderne. Der er enkeltkommentarer med kritiske
kommentarer, men ikke et mønster.

Lærerne har afholdt to møder om det psykiske arbejdsmiljø, som er
mundet ud i fire fokusområder: rygdækning, stress, tillid og fremtid.
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Pt. afklaring af hvad det præcis dækker over. Noget af det handler om JI RU lvi
tydelighed i forhold til kommunikation og fortælle hyppigere, når fx elever GYMNASIUM
er blevet sanktioneret.
Noget kan ikke siges pga. tavshedspligt.

Vi tager det meget alvorligt. Hvordan kan vi sikre, at lærerne oplever, at vi
står lige bag den? Vi har kigget på Teams omkring klasserne. Der skal ske
en ændring, jf. indsatsområderne.
Når det kommer op nu, er det nok som et isbjerg: helt i bunden er der
nogle tendenser: 0K13, mange år med besparelser, en gymnasiereform,
Corona mm. Vi har klaret os pænt igennem, vi har dygtige akademiske
medarbejdere, men nu strammer det for meget. Hvor kan vi nu gå ind for
at understøtte og lempe? Det vil munde ud i en handleplan: Fx med årlig
lokal miniundersøgelse, når der er 3 år mellem vores professionelle kapital-
undersøgelser.

Dialogen er afgørende i den videre proces. Der fastsættes yderligere møder
med TR og AMR. Sidstnævntes rolle styrkes. Det er vigtigt fremadrettet
også at se på visionerne. Hvilke krav stiller vi til? Hvilke målinger er vigtige
for os?

Pkt.: 4
Resumé
Skoleåret 2023-2024

a. Indsatsområder (bilag 2a og 2b)
En forenklet fremstilling i prosa og illustration
Tre overordnede indsatsområder

• Kommunikation
• Samarbejde om klasser, hold og fag
• Digitalisering, ro og fordybelse

b. Elevoptag og klassesammensætn ing
VG får 14 klasser i det kommende skoleår

c. Bestyrelsens mødeplan:
• Tirsdag den 12.9. 2023 kl. 17-20
• Tirsdag den 12.12. 2023 kl. 17-20
• Mandag den 18.3. 2024 kl. 17-21
• Tirsdag den 28.5. 2024 kl. 17-20
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VI RUM
Beslutning GYMNASIUM
Indsatsområder godkendes.
Mødeplan godkendes. Mødet 18.3. slutter 20.00.

Referat
A.
Indsatsområder: Der er sket en forenkling til tre hovedpunkter, så de
lettere kan bruges af flere i huset — så det også bliver et lærerdokument.
Det er også en bevidst prioritering, at kommunikation står øverst.

Samarbejder om klasser/hold: handler om, hvordan teams skal se ud?
Hvordan er ansvarsfordelingen? Hvilke typer møder afholdes? Hvordan
sikrer vi en tættere og mere synlig opfølgning på elever? Der skal foreligge
en ny model i marts til 2024-2025.

Digitalisering, ro og fordybelse: Vi skal forholde os til Chatbot. Der er behov
for en opstramning på mobiltelefoner i lg og understøttelse af fordybelse,
fx ved læsning på skolen.

Bestyrelsen godkender indsatsområderne, og det anerkendes hvor meget
skolen forholder sig til.

B.
Optagelsesprocessen har været lang og uforudsigelig og
ansættelsesprocessen dermed lige så. Det skyldes bLa. de sene
udmeldinger om kapacitet mm. Der er ansat gode folk, som vi ser frem til
at skulle samarbejde med. Hold- og opgavefordelingsprocessens anden del
i november vil få mere vægt. Det bemærkes fra lærerside, at det kan have
en omkostning for lærere i forhold til risiko for ringere grad af
forudsigelighed.

Vi er glade for den store anerkendelse i lokalområdet, som det høje søgetal
viser. VG vil gerne øge samarbejdet om sprog. Kommunen vil facilitere et
møde med kommunens skoleledere med fokus på sprog.

c.
Mødeplanen vedtages. Mødet 18.3. skal dog slutte 20.00. Chatbot skal
være tema på mødet den 12.9.2023
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Pkt.:5 VIRUM
Resume GYMNASIUM
Økonomi — budgetopfølgning for 1. kvartal og estimat 2023
(bilag 3a og 3b)

Referat
Vi ventet spændt på finansloven. Det ser fornuftigt ud. Besparelsen på
markedsføringsbidrag er forsvundet. Vi har indregnet den 14. klasse. Det
giver naturligvis et øget tilskud, men også en øget udgift til lærerløn.
Der vil i efteråret blive udbetalt en del af de opsparede VG-flextimer. Der
vil blive et mindre indkøb af møbler. Vi kan bruge meget fra depoter i en
ommøblering affællesområder.
Det ser samlet set fornuftigt ud for 2023. Overskudsgraden er lavere end
sidste år, men fortsat pæn. Der er en fin balance. Overskudsgraden skal
ikke være for høj, samtidig er den med til at skabe jobsikkerhed.

Pkt.: 6
Resumé
Orientering fra rektor Mette Kynemund

Referat
Muligheden for solceller på VG-hallen undersøges igen. Der foretages
genberegning i forhold til konstruktioner mm.
Der arbejdes på en bedre udnyttelse af elevernes fællesområder. Fx
kantine 1.
Skolen har leaset en bil til pedellerne.

Pkt.: 7
Resumé
Orientering fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev

Referat
Anders Bjarklev ser frem til mere dialog om chatbot. Hvis man tror, at man
kan snyde sig igennem til det, hjælper den ikke.

Pkt.: 8
Resumé
Orientering fra øvrig bestyrelse

Edda Heinskou: Der er kommet ny trivselsmåling. Trivslen falder på

landsplan. Lyngby Taarbæk ligger over nabokommuner. Det mærkes, at der
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er behov for ekstra en skole. Både på ind- og udskoling. Skoleområdet står \f I RU lvi
overfor store besparelser. GYMNASIUM

Pkt.: 9

Evt.

Referat
Der spørges til tidligere tanker om at søge studieretning med idræt. Der er
blevet søgt om studieretning med idræt. Ansøgningen blev afvist. Status
lige nu er, at der ønskes meget idrætB.

Tak til Klaus Kassow for langt og konstruktivt arbejde i bestyrelsen.

Tak til Christoffer Rübner Hultmann for arbejdet i bestyrelsen. Elever er
ikke hvad de var en gang - de er meget bedre. De er modne og
indsigtsfulde. Tak for konstruktivt samarbejde.
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